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  Školský rok 2015/2016 v základnej škole
Nový školský rok 2015/2016 sa pre žiakov ZŠ v Pod-

bieli tradične začal svätou omšou v kostole a pokračo-
val slávnostným zhromaždením v budove školy, kde sme 
privítali spolu 69 žiakov (1. Trieda 14 žiakov - triedna 
učiteľka PaedDr. Iskrová, 2. Trieda 25 žiakov - triedna 
učiteľka Mgr. Malatinková, 3. trieda 12 žiakov - triedna 
učiteľka Mgr. Leginusová, 4. Trieda -18 žiakov - triedna 
učiteľka Mgr. Kli-
mentová).

Škola vo svo-
jom školskom vzde-
lávacom programe 
pokračuje v posil-
ňovaní výučby slo-
venského jazyka, 
anglického jazyka 
a etickej výchovy, 
p r o s t r e d n í c t v o m 
ktorej sa snažíme 
rozvíjať sociálne 
postoje a zručnosti 
v medziľudských 
vzťahoch. Zau-
jímame sa o ino-
vatívne metódy a 
formy práce, ktoré 
postupne zavádza-
me do výučby. Sta-
li sme sa pilotnou 
školou pre overovanie Hejného metódy na Slovensku 
(vyučovanie orientované na budovanie schém), ktorou 
pracujeme na hodinách matematiky v 1. a 2. ročníku. 
Okrem vyučovacích hodín predpísaných Štátnym vzde-
lávacím programom aj v tomto roku pripravujeme pre 
žiakov rôzne ďalšie podujatia, projekty, súťaže, besedy, 
exkurzie, aby sme vzdelávací proces spestrili a vytvori-
li  kvalitné podmienky na rozvoj vedomostí a zručností 

každého žiaka s ohľadom na jeho intelektuálne, pova-
hové a fyzické možnosti tak, aby sme ho pripravili na 
úspešné pokračovanie  v štúdiu na 2. stupni ZŠ.

Dôraz  kladieme aj na vhodné využívanie voľného 
času detí, ktoré je najlepšou  prevenciou pred negatív-
nymi vplyvmi spoločnosti, preto sa budeme od októbra 
deťom venovať v rámci záujmovej činnosti v krúžkoch 

anglický jazyk pre 
predškolákov, an-
glický jazyk pre 1. 
ročník, počítačový, 
spevácky, stolnote-
nisový, literárno-
dramatický. Spolu-
pracujeme s SZUŠ 
v Tvrdošíne  a ZUŠ 
v Nižnej, a posky-
tujeme priestory 
na vyučovanie ich 
hudobných, taneč-
ných a výtvarných 
odborov.

Denne do 16. 
hodiny je v pre-
vádzke školský 
klub detí, mesačný 
poplatok za pobyt 
žiaka je 7 €, a platí 
sa vždy do 10. dňa 
mesiaca za prebie-

hajúci kalendárny mesiac.
Školský rok začal, prajem preto zamestnancom, ro-

dičom a najmä žiakom, aby bol pre nich úspešný,  aby v 
rámci svojich možností dosiahli čo najlepšie výsledky a 
splnili všetky naplánované ciele. A aby im nebolo smut-
no za letnými prázdninami, uvádzam termíny nasledujú-
cich prázdnin počas školského roka.                          

                                                  Mgr. B. Kontrová
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Školský rok sa začal aj v materskej škole
Ani sme sa nenazdali a začiatok nového školského roka 

je pomaly za nami. Prešlo pár týždňov a môžeme povedať, 
že začiatok roka, ktorý bol pre nové a hlavne najmladšie deti 
veľmi uplakaný, sme postupne úspešne zvládli. Deti si po-
stupne zvykli na denný režim, ktorým sa riadi činnosť v ma-
terskej škole.
 

Do MŠ bolo v šk. roku 2015/2016 prijatých 46 detí. Po-
platok za MŠ - príspevok na čiastočnú úhradu výdavkov ma-
terskej školy za pobyt dieťaťa v materskej škole ostáva nezme-
nený t.j. 9 € mesačne. Príspevok sa neuhrádza za dieťa, ktoré 
má jeden rok pred plnením povinnej školskej dochádzky, ale-
bo ak zákonný zástupca dieťaťa predloží doklad o tom, že je 
poberateľom dávky v hmotnej núdzi. Príspevok sa neplatí ani 
za dieťa, ktoré má prerušenú dochádzku do materskej ško-

ly na viac ako 30 po sebe nasledujúcich kalendárnych dní z 
dôvodu choroby, alebo rodinných dôvodov preukázateľným 
spôsobom. Príspevok sa platí vždy do 10. dňa kalendárneho 
mesiaca za prebiehajúci kalendárny mesiac do pokladne zást. 
riad. MŠ. Na prevzatie svojho dieťaťa z MŠ môže zákonný zá-
stupca písomne  splnomocniť svoje dieťa staršie ako 10 rokov, 
alebo inú, pedagogickým zamestnancom známu osobu.
 

Na záver by som rada poďakovala rod. Šrámkovej, ktorá 
svoju výhru z plesu v podobe záhradného altánku darovala 
pre deti materskej školy. 

Všetkým prajem  úspešný rok,  veľa optimizmu a trpez-
livosti.     
                                                                         Mgr. S. Lukáčiková

O čom rokovalo obecné zastupiteľstvo
Obecné zastupiteľstvo sa v čase vyjdenia tohto čísla 

novín od júnového rokovania stretlo len raz a to na pod-
net starostu pre mimoriadnu situáciu ohľadom havárie 
mosta na medzinárodnej ceste 1/59. Tohto stretnutia 
sa zúčastnil aj  Krízový štáb obce Podbiel. Na zasadnutí 
boli poslanci podrobne oboznámení o situácii ohľadom 
poškodenia mosta, ktorý spája katastre obcí Podbiel a 
Nižná. Po diskusii, ktorá sa dotýkala tejto problemati-
ky, prijalo Obecné zastupiteľstvo v Podbieli uznesenie, 
v ktorom konštatuje, že uzatvorenie mosta na štátnej 
ceste 1/59 medzi obcami Nižná a Podbiel pre všetku 
dopravu, ku ktorému došlo 09.09.2015 o 16.00 hod. 
z dôvodu havárie mosta, je mimoriadnou udalosťou z 
dôvodu pôsobenia jej následkov na život a zdravie oby-
vateľov obce Podbiel a doporučuje starostovi obce Pod-
biel z uvedeného dôvodu vyhlásiť mimoriadnu situáciu. 
Obecné zastupiteľstvo ďalej konštatovalo, že k danej 

situácii došlo pre neriešenie zlého technického stavu 
mosta aj napriek viacerým písomným upozorneniam 
Slovenskej správy ciest  zo strany obce. K havárii mosta 
prispelo aj dlhoročné odkladanie výstavby rýchlostnej 
cesty R3 v úseku obce Podbiel. Týmto konštatovaním 
sa ukončilo mimoriadne zasadnutie OZ a začalo sa za-
sadanie Krízového štábu obce Podbiel. Po prednesení 
informácie o uzavretí mosta na ceste 1/59 a o stanovení 
rozsahu mimoriadnej udalosti krízový štáb jednomyseľ-
ne vyhlásil mimoriadnu situáciu s tým, že počas ohroze-
nia a pôsobenia následkov mimoriadnej udalosti budú 
vykonávané opatrenia na znižovanie rizík ohrozenia, zá-
chrany života a zdravia s cieľom zabezpečiť čo najrých-
lejšiu a bezproblémovú činnosť zložiek integrovaného 
záchranného systému. Po prijatí tohto uznesenia bolo 
rokovanie krízového štábu ukončené.

                                        Slavomír Korčuška, starosta

9. septembra som dostal telefonát, aby som sa ako starosta 
dostavil o 13.00 hod. na rokovanie Krízového štábu Okresného 
úradu Tvrdošín. Vedel som, že v 
ten deň sa uskutočnila obhliad-
ka mostnej konštrukcie, tak som 
predpokladal rokovanie o vy-
riešení situácie na tomto mos-
te. Na prekvapenie všetkých 
prítomných nás informoval zá-
stupca Slovenskej správy ciest, 
ďalej ( SSC ), že po  obhliadke 
mosta z pracovnej plošiny sa 
zistilo poškodenie deviatich 
z desiatich nosníkov mostnej 
konštrukcie. Po tomto zistení 
statik, osoba odborne spôso-
bilá na posúdenie stavu mostovky a nosnosti mosta, posúdil 
stav tejto stavby ako havarijný a odporučil vylúčiť akúkoľvek 

 

                                             Čo sa stalo s mostom
dopravu na tomto mostnom objekte. Na základe uvedených 
skutočností vyzval predseda krízového štábu zástupcu SSC, aby 

rozhodol o uzavretí mosta, a aby 
sa štáb mohol zaoberať opatre-
niami na zabezpečenie riadneho 
života v dotknutých obciach. Po 
prijatí prvotných opatrení sa za 
účasti zástupcu SSC, prednos-
tu okresného úradu, zástupcu 
obce Podbiel  a obce Nižná ko-
nalo na druhý deň o deviatej 
hodine stretnutie, na ktorom sa 
rokovalo o možných riešeniach 
ohľadom vzniknutej situácie. 
Ako jedno z riešení sa zvažova-
la aj možnosť pomoci Armádou 

SR. Armáda vyhovela tejto požiadavke a poslala odborných 
pokračovanie na str. 3
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zástupcov ženijného vojska v Seredi, aby posúdili stav miesta 
na vybudovanie vojenského premostenia. Avšak zástupca SSC  
posúdil túto možnosť ako nedostatočne bezpečnú pre civilnú 
dopravu, preto vojenská pomoc pre tento účel bola vylúčená. 
V tejto dobe sa už rkovalo aj s ďalšími možnými dodávateľmi, 
ktorí  by vedeli provizórnu mostnú konštrukciu dopraviť a ná-

sledne zmontovať. Ešte v tento deň podvečer zasadalo obec-
né zastupiteľstvo a Krízový štáb obce Podbiel, kde sa vyhlásila 
mimoriadna situácia pre našu obec. V piatok si prišiel osobne 
pozrieť tento stav aj predseda Žilinského samosprávneho kraja 
Juraj Blanár, ktorý prisľúbil pomoc pri riešení tejto nepríjemnej 
situácie. Následne v sobotu 11. septembra minister vnútra SR 
Róbert Kaliňák po obhliadke mosta prisľúbil, že sa zasadí o čo 
najrýchlejšie riešenie tejto situácie a bude podrobne informo-

Čo sa stalo ... vať o tomto stave predsedu vlády. Už v pondelok 14. septembra 
zasadá krízový štáb a informuje o konkrétnom riešení premos-
tenia poškodeného mosta ľahkou mostnou konštrukciou, ktorá 
by mala začať slúžiť motoristom v piatok 18-teho. Súčasne s 
výstavbou provizórneho premostenia sa projektuje osadenie 
ťažkej mostnej konštrukcie, ktorá by mala byť hotová do dvoch 
mesiacov od spustenia premávky pre osobné vozidlá, autobu-
sy a zásobovacie vozidlá na ľahkej mostnej konštrukcii. V tejto 
situácii bolo potrebné zaviesť nové mimoriadne vlakové spoje  
a upraviť grafikonom pre provizórnu autobusovú dopravu. O 
všetkých týchto informáciách sme pravidelne informovali ob-

čanov. V stredu 16-
teho  osadili pracov-
níci stavebnej firmy  
panely pre prekrý-
vaciu mostnú kon-
štrukciu a vo štvr-
tok sa táto začala 
pokladať, aby v pia-
tok 18. septembra 
mohla byť spustená  
premávka po tejto 
konštrukcii.  Všetky 
tieto opatrenia boli 
uskutočnené vo veľ-
mi krátkom čase, za 
čo patrí zaintereso-
vaným vďaka.  Ale 
vynára sa tu otázka: 
,, Muselo dôjsť až k 
takejto situácii? Ne-
dalo sa tomuto pre-
dísť?“ Určite áno! 
Ale je potrebné, 
aby si zodpovední 
plnili svoje povin-
nosti priebežne, 
nie, až keď je kaša 

rozliata, a teraz ideme riešiť náročnú situáciu na úkor občanov. 
Všade rezonuje otázka obchvatu R3. Prečo sa nepokračuje vo 
výstavbe aj v úseku Nižná – Dlhá nad Oravou? Musí kamiónová 
doprava cez územie Oravy využívať  železnicu?
      

Som presvedčený, že na niektoré otázky si odpoviete aj 
sami. Ja Vás, občanov Podbiela, budem aj naďalej informovať o 
riešení tejto situácie.                       Slavomír Korčuška, starosta        

pokračovanie zo str. 2

      Prečo som prijal sviatosť birmovania
 Po niekoľkých rokoch sa v našej farnosti opäť 
konalo udeľovanie sviatosti birmovania. A pretože mám 
vek, aby som ju mohol prijať, prihlásil som sa. Dobrovoľ-
ne, pretože som chcel.
 Spočiatku som vôbec nevedel, o čom táto svia-
tosť je. Jednoducho som si myslel, že je to len ďalšia zo 
sviatostí, ktorú ako správny katolík musím prijať. Prípra-
va začala skoro pred rokom a sobotňajšie stretnutia som 
sa snažil nevynechávať. Ale aj napriek snahe nášho pána 
farára vysvetliť nám podstatu tejto sviatosti som jej dlho 
nerozumel. Až kým som sa nestretol s kamarátom, ktorý 
už na birmovke bol a vysvetlil mi to na príklade:  Pred-
stav si dom, ktorý má veľké okná a na nich dobre tesniace 
okenice. Ak sú okenice zatvorené, neprejde cez ne svetlo a 

v celom dome bude tma ako v noci. Ale ako veľa okenice 
otvoríš, toľko budeš mať svetla v izbách. Ak ich otvoríš 
úplne, svetlo zaleje celý dom. Preto Ty tak otvor svoje srd-
ce a Duch Svätý príde k Tebe, aby splnil svoje poslanie.       

 Rodičia mi vysvetlili, že ide o doplnenie sviatosti 
krstu. O dar, za ktorý sa nemám hanbiť a s ktorým budem 
žiť život dobrého kresťana a ktorý ma posilní do života.
  Ďakujem preto mojim rodičom, že ma vedú správ-
nou cestou, ďakujem nášmu duchovnému otcovi, že aj 
napriek ťažkostiam s nami, ktoré sa vyskytli pri našej 
príprave, doviedol nás až k tomuto slávnostnému dňu. A 
samozrejme aj pomocnému biskupovi Andrejovi Imricho-
vi, že nám túto sviatosť prišiel udeliť.                          (ak)
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Príď, Duchu Svätý, a naplň naše srdcia darom múdros-
ti, aby sme spoznali márnosť pozemských vecí a iba 
nebeského Otca, jediné a najvyššie dobro, milovali a 
v ňom vyhľadávali zaľúbenie. 
Príď, Duchu Svätý, a naplň naše srdcia darom rozumu, 
aby sme vždy viac a viac poznávali tajomstvá svätého 
náboženstva a vždy rozoznávali dobro od zla. 
Príď, Duchu Svätý, a naplň naše srdcia darom rady, 
aby sme sa v pochybnostiach vyhli každému omylu 
a vždy si volili to, čo slúži Bohu k oslave a nám k 
spaseniu. 
Príď, Duchu Svätý, a naplň naše srdcia darom sily, 
aby sme statočne premáhali všetky pokušenia, verne 
zachovávali Božie prikázania a trpezlivo znášali všet-
ky protivenstvá. 
Príď, Duchu Svätý, a naplň naše srdcia darom pozna-
nia, aby sme všetky veci používali len na oslavu Boha 
a k spaseniu seba i blížnych. 
Príď, Duchu Svätý, a naplň naše srdcia darom nábož-

nosti, aby sme milovali modlitbu, boli horliví v služ-
be Bohu a s dôverou sa vinuli k Bohu a k nebeským 
veciam. 
Príď, Duchu Svätý, a naplň naše srdcia darom bázne 
voči Bohu, aby sme vždy pamätali na Neho a z úcty k 
Nemu chránili sa všetkého, čím by sme mohli uraziť 
Jeho Božskú velebnosť. 
Duch Svätý, náš Tešiteľ, pomáhaj mi! Tebe odporúčam 
svoju dušu, svoje telo a všetko, čo mám. Do Tvojich 
rúk odovzdávam celý svoj život i jeho koniec. Daj, 
aby som prežíval(a) život v službe Tebe a konal(a) 
ozajstné pokánie za hriechy skôr, ako moja duša 
zanechá tento svet. Podrobujem sa Tvojmu riadeniu 
a zverujem sa pod Tvoju ochranu. Bože, bráň mňa 
biedneho(u) a zachráň ma od všetkého zla! Osvecuj 
a poúčaj môj rozum, spravuj moju dušu, moje telo a 
posilňuj ma. Daj mi pevnú vieru, istú nádej, čistú a 
dokonalú lásku. Daj, aby som Ťa vrúcne miloval(a) a 
vždy a všade plnil(a) Tvoju vôľu. Amen.

 

       Prosba o sedem darov Ducha Svätého

V nedeľu 19. júla 2015 sa deti 
z Detského folklórneho súboru 
Podbielan a Ženská spevácka sku-
pina Senková predstavili v Poľsku 
v Szaflarach na prehliadke regi-
onálnych súborov pod názvom 
„Saflarzańsko watra“. Naše poďa-
kovanie za pozvanie a milé priví-
tanie patrí predovšetkým vedeniu 
Urzadu Gminy w Szaflarach, Wój-
tovi Rafalovi Szkaradzińskiemu. 

Cezhraničná spolupráca s 
Gminou Szaflary tak dostáva reál-
nu podobu.

Fotografie z akcie nafotila 
V.Ursínyová.

ŽSS Senková a DFS Podbielan na Saflarzaňsko Watra
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Projekt INTEGRÁCIA predstavuje schopnosť 
spájať všetky deti bez rozdielu. Umožňuje vstúpiť do 
ich krehkého sveta a ukázať cestu k vzájomnej tole-
rancii a porozumeniu. Cieľom tohto projektu je upr-
iamiť pozornosť tam, kde je najviac potrebná, k všet-
kým deťom, aby si mohli plniť svoje sny. Organizátori 
sa preto snažia spájať školy, detské domovy, nadácie, 
občianske združenia 
a známe osobnos-
ti zo sveta športu, 
kultúry a politiky, 
aby spolu pomohli 
mnohým deťom bez 
rozdielu.

„Najväčší a naj-
krajší zmysel v živo-
te nám dávajú deti. 
Je na nás, aby sme 
im dali nádej, pod-
poru a našu pozor-
nosť v prekonáva-
ní ťažkých chvíľ 
bez nepríjemných 
dôsledkov“, s tými-
to slovami  autora a 
otca projektu Inte-
grácia, špeciálneho pedagóga Slavomíra Krafčáka, 
môžeme všetci súhlasiť. 

3. septembra 2015 sa v Bratislave konalo mimo-
riadne podujatie - charitatívny nadnárodný koncert, na 
ktorý zo všetkých kútov Slovenska vypravili niekoľko 
desiatok autobusov aj vlakov s deťmi v bielych trič-
kách s nápisom INTEGRÁCIA 2015. V hľadisku 

   Koncert Integrácia 2015
Slovnaft Arény, zimný štadión Ondreja Nepelu, spo-
lu s jedenásťtisíc deťmi sedeli aj deti zo ZŠ v Pod-
bieli. Po úvodnej piesni z rozprávky Perinbaba sa na 
javisku objavili deti zdravé, ale aj fyzicky či mentálne 
postihnuté a za pomoci svojich tiel vytvorili logo Inte-
grácie - SLNKO. Slnko, ktoré svieti na všetkých rov-
nako. Slnko, ktoré nerobí rozdiely v tom, či sme bieli 

alebo čierni, či sme 
chorí alebo zdraví. 
Počas troch hodín sa 
na javisku vystrieda-
lo veľa osobností - 
umelcov, športovcov, 
politikov, napr.: Kat-
ka Brychtová, Michal 
Hudák, Tomáš Maš-
talír, Nela Pocisková,  
Kontrafakt, Rytmus, 
Tublatanka, Olym-
pic, Adela Banášo-
vá, Lúčnica, celý 
slovenský futbalový 
tím, hokejisti a veľa 
veľa ďalších. Deti 
kričali, tlieskali, tan-
covali a mali mož-

nosť počuť krásne slová a myšlienky práve od svojich 
najobľúbenejších speváckych či športových idolov. 
Napriek dlhej a komplikovanej ceste mali deti jedi-
nečný zážitok. Ďakujeme preto organizátorom s pri-
aním: „Nech slnko stále svieti... a nielen pre všetky 
deti...rovnako.“                                  
                                            Mgr. Simona Klimentová

Návrat na Podbielanské folklórne 
slávnosti



6                           PODBIEL štvrťročník Obecného úradu v Podbieli                            6

V nedeľu 31. júla 1955 usporiadal Sokol Podbiel fut-
balový turnaj o pohár JRD za účasti mužstiev: Iskra Krás-
na Hôrka, Iskra Nižná, Sokol Podbiel „A“ a „B“.
Sokol Podbiel „B“ – Sokol K. Hôrka 1:0 (0:0)

Naše „B“ mužstvo hralo v poli veľmi pekne a malo 
veľa možností dať góly, no tie nevedelo využiť. Najmä 
Mintál J. zahodil najmenej 7-8 vyložených gólov. „B“ 
mužstvo hralo v zostave: Čuporák - Garaj, Vojt, Lukačík J., 
Bača Viktor, Kudzbeľ – Beňušík, Cibulák, Mintál, Kováč a 
Bača J. Jediný gól dal Mintál J.
Sokol Podbiel „A“ – Iskra Nižná 0:1 (0:0)

Pokiaľ „B“ mužstvo podalo dobrý výkon, naše „A“ 
mužstvo neuspokojilo a to nielen streľbou, ale ani hrou v 
poli. Viazla hlavne súhra a na mnohých hráčoch sa preja-
vila pomalosť a ťažkosti so spracovaním lopty. Myslím, že 
netreba ani zdôrazňovať, že je to v dôsledku nedochádzky 
na tréningy. „A“ mužstvo hralo v zostave: Líška J. – Paz-
dúr, Líška Jozef – Kubínec, Sroka, Šefčík – Kontra Bl., 
Dr.Krafsky, Marták, Dižo a Švába. Z mužstva boli naj-
lepší Janko Líška v bránke. Uspokojil tiež Pazdúr, Sroka, 
Dr.Krafský a Marták.
Zápas o 3.miesto:  
Sokol Podbiel „A“ – Sokol K. Hôrka 5:1 (1:1)

Zápas porazených mužstiev priniesol lepší futbal a 
to hlavne zo strany nášho mužstva. Kubínca nahradil Ing.
Kontra. Naše mužstvo začalo zápas veľmi peknými útok-
mi, no boli to hostia, ktorí nám dali nečakane prvý, ale aj 
posledný gól. Potom sa naše mužstvo pustilo do hry plný-
mi silami a súpera zatlačilo na jeho polovičku. Za stálej 
prevahy sa nášmu mužstvu podarilo do polčasu vyrovnať. 
V druhom polčase pánom na ihrisku bolo naše mužstvo, 
ktoré ukázalo lepšiu súhru a vtip a hlavne vedelo súperovi 
streliť ešte 4 góly. Góly dali: Marták 2, Ing.Kontra, Šefčík 
a Dr. Krafský po 1.

 

Mužstvo Sokol Podbiel „A“. Stojaci od ľava: Jozef Kudyn-
náčelník mužstva, Pazdúr, Švába, Sroka a Ing.Kontra, kľa-
čiaci: ten maličký, to je Kudynov synátor, Líška Jozef, 
Marták a Dr.Krafský, ležiaci: Čuporák – brankár „B“ 
mužstva, Líška J. – brankár, Dižo, Šefčík a Ludvík – vedú-
ci „B“ mužstva.

 História ŠK Podbiel rok 1955
Finálový zápas:  
Sokol Podbiel „B“ – Iskra Nižná 0:1 (0:0, 0:1) 
po predĺžení!!!

Po odohratí zápasu porazených sa nad Podbielom roz-
pútala naozaj ukrutná búrka. Lialo ako z „krhly“ a tak za 
chvíľku bola hracia plocha pod vodou. No dážď utíchol a 
tak obe víťazné mužstvá nastúpili ku hre o víťaza pohára. 
Ťažký šmykľavý terén nedovoľoval dobrú kontrolu lopty 
a súhru. Naopak vyžadoval fyzicky silných jednotlivcov, 
jednak pre súboje o loptu, jednak na hru na takom ťaž-
kom teréne. Prítomné obecenstvo zaiste s obavami sledo-
valo nástup nášho „B“ mužstva, lebo sú to väčšinou mladí 
chlapci – minuloroční dorastenci, fyzicky slabší. Naopak 
hostia disponovali dobrým mužstvom, fyzicky silným s 
oveľa väčšími skúsenosťami, keďže toto mužstvo hrá kraj-
skú súťaž. No naše „B“ mužstvo nesklamalo. Je nesporné, 
že sa väčšinu zápasu bránilo, ale svojou snahou v mnohých 
fázach hry bolo i mužstvom lepším, zakladajúc svoju hru 
viac na kolektívnom spôsobe, ako na akciách individu-
álnych hráčov, ako to robila Nižná.

Prvý polčas začal pekným nástupom nášho mužstva a 
toto neustále tlačilo súpera k jeho bránke. Mali sme mož-
nosť streliť aj góly, no možnosti zostali nevyužité. Nižná 
nás v prvom polčase nijako vážnejšie neohrozila a nemala 
ani jednu gólovú šancu.

Mužstvo Sokol Podbiel „B“. Stojaci od zľava: Beňušík, 
Vojt, Bača Viktor, Kudzbel, Kováč. Kľačiaci: Ludvík – 
vedúci „B“ mužstva a Garaj. Ležiaci: Bača Jožo, Čuporák, 
Líška Ján – brankár „A“ mužstva, Mintál, Cibulák-Fraňák 
a Lukáčik Jaro.

V druhom polčase hostia, majúc dostatok síl, začali 
mohutne útočiť, keďže chceli zápas rozhodnúť vo svoj 
prospech v normálnom čase. No podbielský brankár Líš-
ka sa ukázal mužom na pravom mieste. Schytal všetky 
nebezpečné strely. Naše mužstvo zjavne prešlo do obrany, 
v snahe nedovoliť hosťom streliť gól. V útoku zostali len 
4 hráči, ktorí len sporadicky ohrozovali súperovu brán-
ku. Mali sme možnosť streliť aj gól, ale Kudzbel zbrklo 
strelil vedľa, keď sa ocitol sám pred brankárom. Keďže 

pokračovanie na str. 7
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zápas v normálnom čase skončil nerozhodne, musel byť 
predĺžený, a to najprv 2x10 min. Aj po tomto predĺžení 
však zostal stav nerozhodný. Takto teda zápas bol pre-
dĺžený ešte na 2x5 min.. Už ubiehala 3. minúta poslednej 
päťminútovky, keď rozhodca nariadil proti nášmu mužstvu 
trestný kop z hranice trestného územia. Postavili sme múr, 
no strela si aj tak našla cestu do siete vedľa ľavej žrde našej 
bránky. Strela nebola nijako silná a brankár Líška by túto 
za normálnych okolností ľahko chytil. Treba totiž uviesť, 
že zápas sa dohrával za úplného šera, a tak loptu nevidel. 
Všetky zápasy sa hrali pred návštevou asi 600 ľudí.

Leto 1955 bolo veľmi daždivé a tak ani na volejbalo-
vom ihrisku sa nedalo hrávať. Keďže v tomto roku nepre-
biehala žiadna oficiálna súťaž, naše volejbalistky zahrali 
niekoľko priateľských zápasov. Dňa 23.7.1955 odohrali 
zápas v Istebnom. 
Baník Istebné – Sokol Podbiel 0:3 (ženy)

V tomto stretnutí podali naše volejbalistky veľmi pek-
ný výkon a zaslúžene zvíťazili. Hrali v zostave: Potocká, 
Kronerová, Kontrová, Krafská, Kanderková a Ludvíková. 
Striedala Šuteková.

Ďalší zápas odohrali 30.7.1955 v Trstenej v nemocnici 

pokračovanie zo str. 6

proti ženám Slovan Trstená.
Slovan Trstená – Sokol Podbiel 1:3 (ženy)

Naše volejbalistky boli počas celého stretnutia bez-
pečnými a suverénnymi vládkyňami na ihrisku. Bolo oči-
vidné, že svojim hostiteľkám nechali druhý set vyhrať, čo 
konečne naše hráčky po zápase aj priznali. Vraj si chceli 
dlhšie zahrať.
 Letná prestávka skončila. Po jej dobrom využi-
tí sme nastupovali do druhej polovičky súťaže Žilinské-
ho kraja Oravsko-Ružomberskej skupiny s nádejami, že 
nám to v jesennej časti pôjde lepšie. K prvému zápasu sme 
nastúpili v Dolnom Kubíne. 
Spartak D. Kubín – Sokol Podbiel 4:0 (1:0)

Ani sme tak zle nehrali, ako ukazuje výsledok. Dar-
mo, s Kubínom nevieme hrať. V tomto zápase nás opustilo 
aj šťastie. Obe mužstvá sa pustili do hry plnými silami. 
Útoky sa striedali na obidvoch stranách , no góly nepadali. 
Naše mužstvo malo veľké príležitosti, ale Dr.Krafský stre-
lil priamo brankárovi do rúk a Kontra z výhodnej pozície 
strelil vedľa. Robustná obrana domácich bola najväčšou 
prekážkou našim, ktorí boli nižších postáv. Prvý gól sme 
dostali z prísne nariadeného 11-metrového kopu. Celý 
druhý polčas pršalo a my sme dostali v prvých desiatich 
minútach 2 lacné góly a koncom zápasu ešte štvrtý gól.
Dorast:   
Spartak D. Kubín – Sokol Podbiel 2:2
                    Z kroniky TJ ŠK Podbiel spracoval Ľ.Franko

Beskydská sedmička 2015
Extrémny prechod Beskýd Javorový – Javorník

V dňoch 4.-6.9.2015 sme sa štyria odvážlivci z Podbiela 
(Ľ.Franko-P.Vilčinský a D.Franko-D.Franko ml.), zúčastnili 
6.ročníka extrémneho horského maratónu dvojíc v Beskydách 
„Beskydská sedmička“. Na štart nastúpilo takmer 3.000 športov-
cov nielen z Českej republiky, ale aj zo Slovenska, Poľska, Bel-
gicka, Nemecka a Írska, ktorí bojovali v Beskydách o čo najlepší 
výsledok. V kategórii HOB-
BY nás čakala trasa v dĺžke 
90 km, museli sme prekonať 
7 najvyšších vrcholov Bes-
kýd s celkovým prevýšením 
viac ako 5.200 m a na toto 
všetko sme mali časový limit 
30 hodín. Myšlienka vznikla 
na horolezeckých expedí-
ciách v Himalájach, kde si 
jednotliví členovia expedície 
pomáhajú, povzbudzujú sa, 
dodávajú si hlavne psychic-
ké sily a nenechajú jeden druhého v ťažkých chvíľach samých. 
Preto štartujú minimálne dvojice a musia obidvaja prísť do cieľa 
spolu.

Po organizačnej stránke to býva vždy super pripravené. Už 

 

 Beskydská sedmička 2015
pri registrácii cítiť vysokú profesionalitu, a čím bližšie prichádza 
štart, tým viac stúpa adrenalín. Stretávame sa tu s množstvom 
pretekárov, ktorí sa nesmierne tešia na prechod, sú uvoľnení, 
veselí. Tí čo idú po prvý krát, nevedia celkom, do čoho idú, a 
práve to ich posúva ďalej. Všetkých účastníkov prechodu pre-
vážajú na štart v Třinci dve špeciálne vlakové súpravy na trase 
vyše 100 km, odkiaľ ich vyprevádzajú stovky ľudí. 

Beskydská sedmička dokonale preverí každý váš krok, kaž-
dý nabehaný kilometer, ako si sa pripravil a čo si natrénoval za 

posledný rok. Veď k štartu sú 
každým rokom lepšie a lepšie 
športovci pripravení, no i nap-
riek tomu do cieľa nedôjde, ale-
bo nesplní časový limit takmer 
jedna tretina štartujúcich. Štart 
v Třinci je veľkolepý. Štartuje 
sa o 22:00 hod. za mohutného 
ohňostroja, čelo vyprevádza 
Loprajsova tatrovka (známa 
z pretekov Paríž-Dakar). Ten-
to prechod je zaradený aj ako 
„Majstrovstvá Českej republi-

ky v extrémnom horskom maratóne dvojíc“.
Keď vyštartuje mestom taká masa ľudí, a väčšina už od 

začiatku beží, je to neuveriteľné, ako vás ten dav „tlačí“ dopredu. 
pokračovanie na str. 8
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Adrenalín stúpne na maximálne hodnoty, a my sa musíme kon-
trolovať, aby sme nepodľahli tomuto šialenstvu. Veď prepáliť 
začiatok na takejto dlhej trase by bola takmer istá stopka. Prvá 
zjazdovka na Javorový preverí každého. Stúpanie je extrémne, 
každý okolo vás fučí, u niektorých sa nám zdá, že im pľúca každú 
chvíľu explodujú, dokonca niektorí to už vzdávajú. Je nesmierne 
pekné, ako vás pozdĺž celej zjazdovky povzbudzujú celé rodiny, 
hoci sa už blíži takmer polnoc. Z prvého kopca nás čakal krásny 
výhľad na nočné osvetlené mesto Třinec a na „hada“, ktorý sa 
tiahol z údolia a ktorého vytvorili svetlá z čeloviek účastníkov 
prechodu.

Po zdolaní prvého kopca nás čakal zjazd do Řeky k prvej 
občerstvovacej stanici. Keďže celý tento úsek všetci bežali, 
museli sme aj my, aby nás ten dav „nezašliapol“. Zatiaľ bolo 
veselo, aj počas behu sme sa rozprávali. Po 12 km sa zjavila prvá 
občerstvovačka, kde sme sa osviežili. Prepadli nás aj televízne 
štáby, ktorým sme poskytli rozhovory. Potom sme už pokračo-
vali stúpaním na ďalší kopec Ropice, ktorý bol extrémne strmý. 
Nemohli sme ani zastať, lebo by sme sa len ťažko opäť pohli. 

Keď sme sa pozreli za seba, takmer sa nám zatočila hlava. Po 
úspešnom zdolaní tohto kopca pokračovala bežecká eufória a my 
sme bežali ďalej, až na ďalšiu občerstvovačku v obci Morávka. 
To sme mali za sebou už takmer 18 km. Tu sme sa po prvý- 
krát stretli s našim sprievodným a servisným vozom, kde nás 
už čakali Regina s Paťom. Dvojica D.Franko – D.Franko ml. 

nás stále prenasledovala, a len čo sme sa občerstvili a opúšťali 
občerstvovačku, už sme ich videli prichádzať. Zatiaľ sa išlo v 
pohode.

Potom nás čakalo tretie stúpanie na kopec Travný, ktorý 
bol taktiež veľmi strmý, ale zato trochu kratší, ako tie dva pred-
chádzajúce. Pokračovali sme po ceste, ktorá sa tiahla niekoľko 
kilometrov mierne do kopca. Tu sme už nebežali, začali sme 
šetriť silami. Začali sme po prvýkrát už pociťovať nohy. Aj dav 
sa už roztrúsil v kopcoch a iba sporadicky niekto prebehol. Po 
27 km kilometroch sme dorazili na ďalšiu občerstvovačku do 
obce Krásna, kde nás čakali banány, jablká, melóny, keksy, jon-
tové nápoje... . Stále bola ešte tma, čelovky boli spoľahlivé a nás 
čakalo najdlhšie strmé stúpanie lesom až na vrchol Lysej hory. 
Tu sa už prestávalo rozprávať, každý sa sústreďoval na svoj krok 
a dýchanie. Veď sme museli zdolať takmer 850 výškových met-
rov. Bojovali sme s ním takmer dve hodiny, ale nakoniec sme 
ho zdolali ráno, keď už začalo svitať. Duško sa s otcom stále za 
nami držali, veď po 8 hodinách a 32 km sme mali iba minimálny 
náskok 15 minút. Na Lysej hore sme prehryzli nejaké tyčinky a 
zahájili sme takmer 2-hodinový zostup na ďalšiu občerstvovač-
ku Ostravice. Tu sme sa už tešili na teplú polievku. Už sa briež-
dilo a my sme postupne vypínali čelovky. Veď sme mali pred 
sebou jeden z najdlhších a najťažších dní. Tu sme už definitívne 
vystriedali beh za rýchlejší krok.

Po 40 km sme dorazili na občerstvovačku Ostravice, ktorá 
sa nachádzala v základnej škole, kde nás okrem ovocia, muslí, 
jontových nápojov a keksov čakala vytúžená polievka. V našom 
sprievodnom vozidle sme sa prezliekli a išli sme sa občerstviť. 
Tu sme po prvýkrát stretali ľudí, ktorí už toho mali dosť, spali na 
zemi, na lavičkách, z očí sa im vytratila iskra a pri predstave, že 
to nie je ešte ani polovica trasy, strácali nádeje. Pri opúštaní tejto 
občerstvovačky sme sa opäť stretli s našimi prenasledovateľmi, 
Duškom s otcom, ktorí doteraz skvele zvládali trať. Pozdravi-
li sme sa s predsavzatím, že nás do vrcholu najmohutnejšieho 
kopca Smrk dobehnú. Ale tu sme sa videli poslednýkrát. Museli 
spomaliť, lebo sily začali rapídne ubúdať. Smrk je totiž kopec, 
ktorý sme v minulosti zdolávali takmer 5 hodín. Museli sme 
zdolať ďalších takmer 870 výškových metrov. Čakal nás naj-
strmší úsek prechodu v dĺžke takmer 500 metrov, ktorý dokonale 
prevetral naše pľúca. Tu už nerozprával nikto, nastalo ticho, z 
každého sa pot doslova lial. Niekedy bolo potrebné zapojiť aj 
ruky, veď nohy už prestávali poslúchať. No po 2,5 hodinách sme 
konečne dosiahli vrchol Smrk. Tu Paľo vytiahol vytúženú sla-
ninu a tak sme doplnili nejaké tuky a soľ, ktoré nám už veľmi 
chýbali. Po vzhliadnutí značky, že najbližší kopec Pustevny je 
od nás vzdialený ešte 16 km, nám nebolo všetko jedno. Nohy 
už pobolievali a nás čakal ďalší takmer dvojhodinový zostup do 
Čeladnej. Tu sme stretali partie, ktoré už medzi sebou nekomu-
nikovali. Snažili sme sa aj nadviazať rozhovory, položili sme 
niekoľko otázok, no odpovedí sme sa nedočkali. Proste vypli 
zvuk a zdalo sa nám, že postupne vypínajú aj obraz. Stretli sme 
aj športovca, ktorý mal obviazané koleno a krívajúc pokračoval 
do doliny. Spomínal, že bol v prvej päťdesiatke, keď ho zradilo 
koleno: „Celý život športujem, nikdy som nemal žiadne problé-
my, a teraz...“ .Je to predsa extrémny maratón a to zaťaženie na 
telo je extrémne. 

Po 54 km sme dosiahli ďalšiu občerstvovačku Čeladná, 
kde podľa štatistík končí väčšina pretekárov. Tu už bol hotový 
lazaret. Obviazané členky, kolená, ťažko sa presúvajúci jed-
notlivci, ležiaci, či spiaci pretekári, ktorí sa rozhodovali... ako 
ďalej... . Nás tu čakalo opäť sprievodné vozidlo, kde nám Regina 
s Paťom ponúkli zmenu, šunku, syry, kofolu a iné dobroty, ktoré 

 Beskydská ...
pokračovanie zo str. 7

pokračovanie na str. 9
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nás opäť naštartovali do ďalších kilometrov. Čakalo nás 3 hodi-
nové mierne stúpanie po asfaltových i lesných cestách, lesom, 
lúkami, proste nekonečný úsek, kde vás už bolí každý pohyb, 
nielen nohy, ale už celé telo. Po tomto pre mňa najťažšom úse-
ku sme po 64 km dosiahli ďalšiu občerstvovačku Pustevny. Tu 
už väčšina pretekárov ležala na ceste a rozhodovali sa, či zvoliť 
klasickú trasu, alebo skrátenú. Na občerstvovačke sme si dali 
teplú polievku, výborná bola škvarková pomazánka s chlebom 
a samozrejme ovocie... . My sme sa rozhodli pokračovať klasic-
kou trasou do Ráztoky. Tu nás čakal extrémny zjazd, kde sme 
serpentínami zdolávali klesanie, ktoré viedlo povedľa lanovky. 
Tu už začalo pobolievať aj koleno, a to do cieľa bolo ešte takmer 
30 km. Počas celej trasy nás však okoloidúci, ako aj dobrovoľ-
níci pri časových kontrolách povzbudzovali, a tak sme postupne 
nahrádzali fyzické sily psychickými. 

Po 19-tich hodinách chôdze a behu, a prekonaní 70 km 
zdolávame predposledný kopec Radhošť, ktorý je považovaný 
za najznámejšiu horu v chránenej krajinnej oblasti Beskydy. Pri 
zjazde do poslednej občerstvovačky Pindula stretávame už iba 
sporadicky nejakých pretekárov, väčšinou majú bolestivý výraz 
v tvári, krívajú, no bojujú ďalej, nevzdávajú to. Po 7 km sa dostá-
vame do údolia poslednej občerstvovačky. Tu sa po občerstvení 
spustil prudký dážď a tak sme museli využiť naše sprievodné 
auto, kde sme sa asi na pol hodiny uchýlili. To šťastie nemali 
Duško s otcom, ktorých tento dážď zastihol v kopci, a tak nepo-
mohli ani stromy, kde sa schovali. 

Po daždi a nútenej prestávke pokračujeme pri zdolávaní 
posledného kopca Javorník. Poobliekaní v bundách sme sa pus-
tili do strmého svahu, no cítili sme sa v nich ako v saune, pot 
nám stekal až do očí. Ďalší úsek bol už miernejší, tak sme si 
chvíľu oddýchli. No až na vrchol sa striedali extrémne strmé úse-
ky s miernejšími. Pomaly zdolávame, takmer po 21 hodinách, 
posledný kopec. Ubolení sme sa ešte s Paľom rozhodli na vrcho-
le navštíviť vyhliadkovú vežu, no po zdolaní štvrtého poscho-
dia nás odradil silný vietor. Celkovo mala vyhliadka až sedem 
poschodí. V diaľke sme už videli cieľové mesto a nám ostávalo 
zdolať posledných 8 kilometrov. No bolo to ťažkých 8 kilomet-
rov, nohy už neposlúchali, krivkajúc sme zdolávali azda najex-
trémnejší zjazd. Keď sme sa blížili k mestu, začalo sa stmievať. 
Do mesta sme dorazili už po tme a pred cieľom nás prekvapilo 
množstvo ľudí, ktorí nás povzbudzovali až do cieľa. Zimomriav-

 Beskydská ...
pokračovanie zo str. 8

ky nám prechádzali celým telom, zabudli sme na všetku bolesť a 
do cieľa sme bežali, ako by sme iba teraz vyštartovali. V cieli to 
bol neopísateľný šťastný pocit, že sme to všetko zvládli. Prevzali 
sme si medaily a darčeky, urobili sme pamätné foto a už sme 
konečne mohli oddychovať. Do cieľa došli šťastlivo aj dvojica 
Dušan Franko s Duškom, ktorý nás všetkých prekvapil, nevzdal 
to, aj keď počas trasy mal niekoľko kríz. Ale to asi všetci. Obi-
dvaja by si zaslúžili aj dve medaily.

 Tak takto sme zvládli jeden z najťažších prechodov. Možno 
aj niekto z vás to bude chcieť budúci rok vyskúšať, zistiť, čo sa 
v ňom skrýva, či zvládne po fyzickej, ale hlavne po psychic-
kej stránke takýto prechod. Určite treba vyskúšať, stojí to za tú 
všetkú bolesť a úsilie.                                                    Ľ.Franko

Pozvánka na oslavu Mesiaca úcty k starším
Vážení dôchodcovia, srdečne Vás pozývame na tradičné posedenie 
pri príležitosti Mesiaca úcty k starším, ktoré sa uskutoční v piatok 

23.októbra 2015 o 17.00 hod. v kultúrno-športovej hale v Podbieli. O 
občerstvenie a dobrú zábavu bude postarané. 

Tešíme sa na Vašu hojnú účasť!
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Vysťahovalectvo z obce Podbiel do USA v rokoch 1875 -  1924 
V. časť 

 
Autor:   PhDr. Juraj Laššuth 
 
V Dolnom Kubíne 6.7.2014 
 

V tabuľke uvádzam všetky údaje, ktoré sú v evidencii. Mená a názvy uvádzam tak, ako sú 

v origináli. 

 
 Zoznam vysťahovalcov z obce Podbiel do USA v rokoch 1892 - 1924. 

  

  

 Príchod do USA 
  Priezvisko 
v slovenčine    

Priezvisko v 
evidencii USA Meno Ve

k 

St
av

 

Povolanie v 
USA 

Posledný 
pobyt v 

evidencii USA Loď  
190 26.3.1899 Obrimčák O...csak Miso 30 ž faramar Podbjel Pretoria  
191 23.03.1900 Obrimčák Ibunesall Mihaly 31 s farmar Podbyel Graf Waldersee  
192 13.04.1900 Obrimčák Obunaun Pal 25 s farmar Hungary Columbia  
193 13.11.1911 Obrinčáková Obrincsak Anna 21 v ... Podbiel George Washington  
194 10.03.1902 Palina Palina Jano 5m s child Podbjel Pretoria  
195 10.03.1902 Palinová Palina Anna 23 v mother Podbjel Pretoria  
196 11.04.1911 Pardek Pardek Jozef 16 s farm. laborer Podbjel Kaiser Wilhelm II  
197 20.08.1921 Pardenek Pardenek Karel 16 s ... Sodbiel Aquitania  
198 20.08.1921 Pardenek Pardenek Anton 17 s ... Sodbiel Aquitania  
199 16.03.1900 Pazmek Pazmek Josef 72 ž farmer Podbjel Patricia  
200 23.03.1900 Pazmek Paszellek Marek 32 ž labourer Podbyel Graf Waldersee  
201 23.03.1900 Pazmek Paszellek Károly 31 ž labourer Podbyel Graf Waldersee  
202 10.03.1903 Pazúrik Pazurik Josef 18 s labourer Podbjel Patricia  
203 10.03.1903 Pazúrik Pazurik Josef 19 s labourer Podbjel Patricia  
204 31.03.1904 Pazúrik Pazurik Karoly 30 ž ... Podbjel Deutschland  
205 28.10.1904 Pazúrik Pazurik Jozsef 47 ž ... Podbjel Carpathia  
206 09.10.1906 Pazúrik Pazurik Alois 20 s studient Rodbiele Kaiser Wilhelm II  
207 18.03.1907 Pazúrik Pezmyh Mihaly 26 ž ... Podbiel Amerika  
208 18.03.1907 Pazúrik Pazwisk Janos 29 ž farmlab. Podbiel Amerika  
209 28.09.1907 Pazúrik Pazuryk Andrzej 12 s ... Podbiel Kaiserin Auguste Victoria 

 
210 28.09.1907 Pazúrik Pazuryk Andrzej 49 ž ... Podbiel Kaiserin Auguste Victoria 

 
211 30.03.1909 Pazúrik Parurik Janos 17 s ... Podbiel Brandenburg  
212 05.05.1910 Pazúrik Pazurik Jan 25 s ... Podbjal Pennsylvania  
213 28.09.1907 Pazúriková Pazuryk Katharin

e 49 v ... Podbiel Kaiserin Auguste Victoria 
 

214 28.09.1907 Pazúriková Pazuryk Julienna 10 s ... Podbiel Kaiserin Auguste Victoria 
 

215 08.04.1914 Pazúriková Pazurik Kzofie 16 s   Podbyel Kronprinz Wilhelm  
216 03.02.1901 Potocká Potocki Zuza 50 v none Podbjel Dresden  
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217 10.03.1902 Potocký Podoczky Janos 24 s labourer Podbjel Pretoria  
218 06.03.1909 Potocký Potoczky Michael 1

7 s ... Podbjel Scharnhorst  
219 11.03.1911 Potocký Potocki Jan 32 ž ... Podbiel Rhein  
220 23.12.1899 Pšikla Pszikla Stefan 39 ž labourer Podbjel Rhein  
221 4.2.1898 Pšiklová Psikla Balina Torezia 16 s none Podbjel Stuttgart  
222 4.2.1898 Pšiklová Psikla Balina Terezia 2 s none Podbjel Stuttgart  
223 26.5.1899 Pšiklová Psikla Krotha 4 s ... Polbyd Graf Waldersee  
224 26.5.1899 Pšiklová Psikla Marie 9 s ... Polbyd Graf Waldersee  
225 02.06.1904 Pšiklová Psikla Kala 20 v none Podojel Deutschland  
226 10.03.1903 Pukla Pukla Josef 19 s labourer Podbjel Patricia  
227 10.03.1901 Serek Szerek Aandras 26 s farmar Podbjl Pisa  
228 27.04.1905 Serek Szerek Josef 34 ž labourer Padbjel Barbarossa  
229 31.03.1905 Serch Szerch Mihaly 19 s labourer Podbiel Graf Waldersee  
230 26.10.1899 Schelling Schelling Jozsef 23 ž labourer Podbell Darmstadt  
231 30.03.1909 Schelling Schelling Josef 16 s ... Patbal Brandenburg  
232 30.03.1909 Schelling Schelling Josef 17 s ... Podbiel Brandenburg  
233 28.06.1905 Sitár Sitar Istvan 27 ž labourer Podkiel Bremen  
234 4.7.1899 Sitek Sitek Mihaly 4 s none Pod...jel Prinz Regent Liutpold  
235 31.03.1904 Sitek Sitek Janos 17 s ... Podbjel Deutschland  
236 06.03.1909 Sitek Szitek Motijas 17 s ... Podbjel Scharnhorst  
237 06.03.1909 Sitek Szitek Michael 17 s ... Podbjel Scharnhorst  
238 30.03.1909 Sitek Szitek Mihaly 17 s ... Podbiel Brandenburg  
239 11.04.1911 Sitek Sadek Johann 37 ž farm. laborer ... Kaiser Wilhelm II  
240 4.7.1899 Siteková Sitek Zuzana 35 v none Pod...jel Prinz Regent Liutpold  
241 11.03.1901 Šeling Selink Janos 24 ž labourer ... Hannover  
242 23.03.1900 Šiška Siska Josef 26 s farmar Podbyel Graf Waldersee  
243 18.03.1910 Škuta Skuta Andras 17 s ... Podbiele Blucher  
244 30.05.1912 Škuta Skuta Josef 18 s ... Podbiel President Lincoln  
245 06.05.1904 Šurina Turina Josef 35 ž labourer Hungary Deutschland  
246 09.11.1906 Šurinová Surin Maria 16 s maid Podbjel Pennsylvania  
247 30.05.1912 Šurinová S...urina Tereza 16 s ... Podbiel President Lincoln  
248 10.03.1902 Šutek Sutek Stefan 18 ž labourer Podbjel Pretoria  
249 10.03.1903 Šutek Sutek Stefan 47 ž labourer Podbjel Patricia  
250 28.03.1902 Šuteková Sutek Terez 19 s none Podbjel Barcelona  
251 15.03.1904 Šuteková Sutek Maria 17 s none Podtejl Blucher  
252 01.12.1906 Šutová Luti Maria 24 v maid Pobjl Pretoria  
253 22.07.1912 Šuty Suti Jozef 28 ž ... Podbiel Prinz Friedrich Wilhelm  
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Narodili sa:
10.07.2015 Adam Jandura
11.07.2015 Boris Korčuška
08.08.2015 Marcel Kočalka
18.08.2015 Michael Petro
22.08.2015 Tomáš Kanderka
26.08.2015 Alžbeta Čuporáková

Odprevadili sme
05.07.2015 Mária Šuteková
13.07.2015 Margita Garajová

22.07.2015 Anton Butko
06.08.2015 Ľudmila Malatinková
10.08.2015 Milan Franko
02.09.2015 Jozef Mintál
06.09.2015 Peter Plavák

Manželstvo uzavreli:
05.09.2015 Monika Lukáčeková a Martin Paulíny
19.09.2015 Mária Hucíková a Marek Domiňák

                                                                              OcÚ

 Vypísané z matriky


